
MUÇEP Datça Meclisi 2024 Faaliyetlerine Dair 

2024 başından itibaren MUÇEP Datça Meclisinin önemli faaliyetlerini aşağıdaki konu başlıkları altında 

özetlemek mümkün 

1- Yerel Yönetimlere dair beklentiler ve belediyelerle (ve kaymakamlıkla) geliştirilen ilişkiler: 

1.1– 2024 Ocak ve Şubat ayı boyunca, kentin diğer paydaşlarıyla birlikte kent sorunlarının 

belirlenmesi ve yeni yerel yönetimlerden neler beklendiğine dair tüm Datça genelinde bir 

raporlama faaliyeti yürütüldü.  Bu amaçla, MUÇEP içinde yürütülen anket ve toplantılarda 

yürütülen tartışmaların  yanısıra, Datça Demokrasi Platformu altında belediye yönetimlerine aday 

siyasi partiler ve bağımsızlar dahil siyasilerle, beklentileri olan diğer demokratik kitle örgütleriyle 

birlikte değerlendirme çalışmaları yürütüldü. Bunların dışında hem MUÇEP hem de Demokrasi 

Platformu çatısı altında belediye yönetimine adaylarla toplantılar alındı ve tüm bunların 

sonucunda,  yerel yönetimlerden beklentiler ve çözülmesi gereken kent sorunları: 

1.1.1- hem MUÇEP Datça Meclisi tarafından raporlaştırılarak kamuya açık olarak yayınlandı (bkz: 

Datça Kent Yönetiminde Ekolojik Temelli Sorular | datçagündem (wordpress.com)  

1.1.2- hem de Datça Demokrasi Platformunun düzenlediği yerel yönetimlere dair tutum 

belgesinin (bkz: Datça’da Nasıl Bir Belediye Yönetimi İstiyoruz | datçagündem (wordpress.com) 

raporlaştırılmasına katkı verildi. 

1.2- Hem Büyükşehir Belediyesi ve hem de Datça Belediyesi ile birlikte mevcut haliyle Datça’ya 

zarar vereceği öngörülen Datça Yat Limanının iptaline yönelik dava açılması sağlandı. Bu 

davaların dava dilekçelerine katkı verildi ve müdahil olundu ve hem de taraf olunarak dava açıldı.  

Yine Mayıs ayında Reşadiyede yapılması planlanan Rüzgar Enerji Santrali için HKT’ye dönük 

itirazlarda ortaklaşma sağlandı…  

1.3- Şubat ayında belediyenin ev sahipliğinde Badem Çiçeği festivaline katılındı, stant açıldı, Yat 

Limanına karşı kitlesel bir basın açıklaması ve protestolar gerçekleştirildi.  

Bunların dışında kaçak yapılaşma, kıyı işgalleri, kargı-billurkent ve karaincir vb. gibi bazı mevzii 

imar plan değişiklikleri gibi konularda itirazlar, gerek görüşmeler, dilekçeler ve belediyeye açılan 

davalar yoluyla dillendirildi.  

1.4- Mart ayından itibaren Kent Konseyi seçimleri ile birlikte yeniden ilişkiler geliştirildi.  

2-  Sık aralıklarla ve oldukça yoğun, basın açıklamaları, anmalar, buluşmalar, toplantılar, forumlar, 

paneller yapıldı ya da yapılanlara katkı verildi… Bunların arasında önem arz edenler: sürekli devam 

ettirilen Haftalık Adalet ve Barış Buluşmalarımız ısrarlı bir biçimde devam ettirilmesidir… Tematik 

Sohbetlerimiz tüm Datça’da oldukça  ilgi topladı. Yine Datça Demokrasi Platformunun düzenlediği 

birçok kitlesel toplantıda da MUÇEP aktif katılım sundu. Yat limanı ile ilgili yaşayacağımız sorunları 

soru cevap yöntemi ile anlatacağımız bir broşür hazırlanması için çalışma gurubu kuruldu ve broşür 

dağıtılmak üzere hazırlandı.  Haftalık Koordinasyon toplantılarının da zaman zaman yerellerin 

sorunlarını belirlemek üzere farklı yerellere yayılması da önemli gelişmelerdendi… 

2.1-  Yat Limanı için Şubat ayındaki basın Açıklaması dışında, açılan dava sonrasında da Bilirkişi  

Heyeti karşılandı, bilirkişinin incelemeleri sonuna kadar izlendi ve gergin bir ortamda da olsa 

basına açıklamalar yapıldı… 

2.2-Karaincir ve Kızlan’da Mevzii İmar Planları ile yapılmakta olan mühürlenmiş ama kaçak olarak 

devam ettirilen  inşaatlara karşı basın açıklaması yapıldı, kaymakamlık-belediyelere itirazlar 

iletildi…  
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2.3-6 Şubat Depremi ile ilgili kitlesel anma toplantısına katılındı…  

2.4-İliç maden sahasındaki katliamını protesto amacıylaı basın açıklaması yapıldı… Suç 

duyurusunda bulunuldu… 

2.6-Datça Demokrasi Platformunun Pikniğine katılındı… 

2.7-ŞDİ’nin Datça sahillerinde basın açıklamalarının yasaklanmasına dair basın açıklamasına 

katılındı… 

2.8-Her Salı Adalet ve Barış Buluşmaları düzenli olarak sürdürüldü. Bu buluşmalar, DEM Parti Van 

Belediye Başkanının görevden alınması, KESK EmekliSen ve EğitimSen’in Geçinemiyoruz, KK 

Hayvansever ÇG Sokak Hayvanları Katliam Yasasının protestosu, TİP’in Can Atalay için Adalet 

temalı toplantıları vb. gibi basın açıklamaları ile birlikte yapılmasına dönük kesişimsellikler için 

ortak zemin sunuldu. 

Salı Adalet ve Basın Buluşmaları, Eylül ayında da 112. Buluşması her hafta eksiksiz olarak devam 

ettirildi... 

2.9-Nisan’da Antroposen Etki konulu ilk tematik toplantı geniş bir katılımla yapıldı. 2.si Mayıs’ta 

Nereden Başlamalı ve 3. olarak Haziran’da ise Konsensusun İnşası isimli geniş katılımlı tematik 

toplantılar yapıldı. Eylül sonunda yapılacak Degrowth-Büyümeme ya da küçülme ile ilgili toplantı 

için hazırlıklara devam edilmekte… 

2.10- 1 Mayıs Etkinliğine katılındı. 

2.11- Kent Konseyine Yat Limanı ile ilgili bilgi verildi. 

2.12- Koordinasyon toplantılarının Datça’nın çeşitli mahallerinde (Palamutbükü, Mesudiye,Eski 

Datça, Reşadiye, Karaköy, Kızlan,  Aktur vb.) bu mahallerin sorunlarına dönük toplantıların 

yapılmasına dönük girişimler devam ettirildi.  

2.13- Yılbaşından başlayarak Şezlongsuz Datça İnisiyatifinin panel ve toplantılarına katılındı, 

duyuruları yapıldı… 

2.14- Aktur Çevre Derneği ve SAD tarafından Datça Aktur’da düzenlenen bilgilendirme 

toplantısına katılındı ve Su altı çalışmaları ile ilgili Çalışma Grubunun kurulmasına destek verildi.  

2.15- Datça Demokrasi Platformu ve bileşenleri ile birlikte Demokrasi Nöbetine katılım sağlandı. 

2.16- Datça Demokrasi Platformunun 1 Eylül Barış Şenliğine örgütlenme dahil katılındı…  

2.17- Datça dışında ekoloji ile ilgili toplantılara da kitlesel biçimde katılımlar  sağlandı 

2.17.1- Şubat ve Ağustos ayında Akbelen Direnişi için Büyük Buluşmalara, Datça’dan MUÇEP 

dışındaki bileşenlerle birlikte kalabalık olarak katılım sağlandı.  Akbelen Direnişçileri için açılan 

davalara yine kalabalık olarak destek verildi.  

2.17.2-  Çimento Fabrikasına karşı mücadele eden Deştin ve Bayır, Menteşe Meclisine destek 

ziyaretleri yapıldı, dava ve basın açıklamalarına gidildi. Yine Muğla’da MUÇEP’de örgütlü 

(Çimento Fabrikası, Sinpaş ve Akbelen Direnişçilerine) yaşam savunucularına isim isim basın 

üzerinden yapılan saldırılara karşı Sınırsızlık Meydanındaki kalabalık toplantıya katılım sağlandı… 

2.17.3- Muğla’da MUÇEP ve diğer bileşenlerle birlikte Kent Konseylerinin öncülüğünde  örgütlediği 

hayvan hakları için yapılan basın açıklamasına kalabalık olarak Datçadan da destek verildi… 

2.17.4- SAD ve Aktur Çevre Derneğinin Datça Aktur’daki bilgilendirme toplantısına katılım 

sağlandı… 

2.17.5- İnternet üzerinden çevrimiçi olarak düzenlenen İklim Adaleti Koalisyonu,  Ekoloji Birliğinin 

toplantıları ile FetDer Çevre Hukuku Konferansı, Demokrasi için Birlik Yerel Yönetimler ile ilgili 

konferanslara katılım sağlandı… 



3- Diğer Meclislerle ilişkilere gelince, Menteşe ve Dalyan genel meclis toplantılarına katılım 

sağlandı…  Ancak koordinasyonda Medya-Web Sitesi için ortak çalışmalara katılındı… Web Sitesi 

taşındı ve giriş eğitimlerine dönük çalışmalar yapıldı…  

4- MUÇEP Derneğinin Genel Kurul Faaliyetleri ve Dernekler Masası denetlemeleri gibi faaliyetlerde 

aktif görevler alındı…  

5- Yat Limanı, Reşadiye Rüzgar Enerji Santrali, Kaçak Yapılar, Mevzi İmar Planları, Tematik Toplantı 

hazırlıkları vb. ile ilgili ekipleşme çalışmaları yürütüldü.  

6- Açılan davaların takibi yapılıyor 

Açılan davaların takibi ve kaybedilen ya da ÇED iptalleri ile kazanılmasına rağmen ceza vb. ile ilgili 

fonlama kampanyaları yapılmaya devam ediliyor. Kargı ile Özelleştirme İdaresine açılan dava ile 

Belediyeye davalar red edildi… Bozburun Desalinasyon Davası ile Kargı Deresi  Taş Ocağı 

Davalarında ÇED Onayı iptal edilmesine rağmen ehliyet yönünden kaybeden ve cezalandırılan 

davacılar oldu. Red ve cezalar için çeşitli kereler fonlama kampanyaları yapıldı. Temyizde de 

kaybedilen Kargı Özelleştirme davası için ve Bozburun Desalinasyon davasında ise ehliyet yönünde 

cezalandırılanlar adına Anayasa Mahkemesine kişisel başvurular yapıldı.   

Sonuç olarak şu anda açık kalan devam eden davalarımız  

6.1- Yat Limanı davası, bilirkişi raporu beklenmekte… 

6.2- Kargı İmar Plan Değişikliği için Bilirkişi İncelemesi  beklenmekte… 

6.3- Kargı Deresi Taş Ocağı Davasında ise ÇED onayı iptali çıkmış olmasına karşın, temyiz süreci devam 

ettiğinden henüz dava açık: davada ÇED Onayının iptali ama kimi davacılarımızın ehliyet yününden 

ceza alması beklenmektedir... 

6.4- Kargı Tepesi Özelleştirme İdaresinde kaybedilen dava için davacılardan biri Anayasa 

Mahkemesine başvuru yapmıştır… 

6.5- Bozburun Desalinasyon Davasında da ÇED Onayı iptali çıkmış olmasına rağmen  davacılardan 

kimileri ehliyet yönünden cezalandırılmıştır. Bu davacılar adına da Anayasa Mahkemesine kişisel 

başvuru yapılmıştır.  

 

Sonuç olarak 2024 boyunca Datça’da yürütülen yoğun faaliyetler sonucu 2024’ün MUÇEP Datça 

Meclisi için başarılı-yükselen bir dönem olduğu söylenebilir... Meclis Whatsapp katılımcılarının 

160’lardan giderek 140’ların altına düştüğü ayrılmaların yaşandığı bir önceki dönemden sonra, WP 

grubuna katılımların hızla arttığı ve 200’lerin üstüne çıktığı ve koordinasyon grubunun yeni 

katılımlarla güçlendirildiği oldukça faal bir dönem yaşandığı söylenebilir…  

 


